

VIA Statement on the International Community's Position Regarding Venezuela as a Failed State

The U.S. government's decision to double the reward from \$25 to \$50 million for information leading to the capture of the leader of Venezuela's authoritarian regime—together with the continued validity of rewards for members of his inner circle and the reaffirmation that this is a criminal organization engaged in drug trafficking—must serve as a wake-up call to those countries that still maintain diplomatic and commercial ties with them: they are not dealing with a political organization, but with a narco-state.

This official announcement validates the testimonies of more than **9 million Venezuelans** who have fled across continents in search of international protection and who, inexplicably, are still not recognized as refugees. Those forced to escape have repeatedly described the persecution, harassment, and repression carried out by para-police and paramilitary groups—both national and foreign—organized by the regime itself to silence dissenting voices.

The U.S. decision—also backed by governments such as Ecuador, Argentina, and Paraguay—confirms what we have been denouncing for years: that Venezuela has no institutions that protect ordinary citizens, but rather an armed and corrupt system that uses violence as a tool of control. The international community can no longer ignore a crisis that manifests not only in the suffering of millions inside the country, but also in the most significant forced displacement in the world without a conventional war, with **over 9 million Venezuelans in diaspora**.

Venezuelans call on the world's truly democratic nations to echo this recognition.

We likewise issue an urgent appeal to the **International Criminal Court**, which holds in its hands **more than nine thousand cases and testimonies from victims of crimes against humanity** in Venezuela. We cannot continue waiting indefinitely. We demand that it act now, issuing rulings that condemn and prosecute those responsible for these heinous crimes, and that it secure the release of **more than one thousand political prisoners** who today remain in inhumane conditions. Without access to light, isolated from their families, and denied the right to a fair defense.

Venezuelans need justice, and **we know justice cannot come from within Venezuela, a country taken over by organized crime at every level**. That is why we need international support from democracies that value human dignity to put an end to this tragedy that has already reached regional and global dimensions.

At VIA, we support the position of those countries that have chosen to stop ignoring this reality, and we demand that more nations join this call. Because in Venezuela, there is no legitimate government, but rather a criminal system holding an entire nation hostage.



Septiembre, 2025

vianyc.org

Comunicado de VIA sobre la posición de la comunidad internacional ante el estado fallido de Venezuela

El aumento al doble de la recompensa de 25 a 50 millones de dólares por parte del gobierno de los Estados Unidos para quien aporte información que lleve a la captura del líder del régimen autoritario en Venezuela, junto a la vigencia de las recompensas para los miembros de su equipo cercano y la ratificación de que se trata de una organización criminal que trafica drogas, debe servir para aclarar a los países que todavía conservan con ellos relaciones diplomáticas y comerciales que no están tratando con una organización política, sino con un narcoestado.

Este anuncio oficial reivindica los testimonios de los más de **9 millones de venezolanos** que han escapado hacia todos los continentes buscando protección internacional y que, inexplicablemente, aún no son reconocidos como refugiados. Quienes han debido huir relatan una y otra vez la persecución, el asedio y la represión ejercida por grupos parapoliciales y paramilitares, nacionales y extranjeros, organizados por el propio régimen para acallar las voces de quienes denuncian y se oponen.

La decisión de Estados Unidos, respaldada también por gobiernos como los de Ecuador, Argentina y Paraguay, confirma lo que por años hemos denunciado: que en Venezuela no existen instituciones que protejan al ciudadano común, sino un sistema armado y corrupto que utiliza la violencia como herramienta de control. La comunidad internacional no puede seguir ignorando una crisis que no solo se expresa en el sufrimiento de millones dentro del país, sino también en el desplazamiento forzado más grande del mundo sin una guerra convencional, con más de **9 millones de venezolanos en diáspora**.

Los venezolanos pedimos a los países verdaderamente democráticos del mundo que hagan eco de este reconocimiento.

De igual manera, hacemos un llamado urgente a la **Corte Penal Internacional**, que tiene en sus manos **más de nueve mil casos y testimonios de víctimas de crímenes de lesa humanidad en Venezuela**. No podemos seguir esperando indefinidamente. Exigimos que actúe ya, emitiendo decisiones que condenen y procesen a los responsables de estos crímenes atroces y que liberen a **más de mil presos políticos** que hoy permanecen en condiciones infrumanas, sin acceso a la luz, aislados de sus familias y sin derecho a una defensa justa.

Los venezolanos necesitamos justicia, y sabemos que **la justicia no puede venir desde Venezuela** porque el país ha sido tomado por el crimen organizado desde todos los ángulos. Por eso, necesitamos del respaldo internacional, de las democracias que valoran la dignidad humana, para poner fin a esta tragedia que ya es de alcance regional y global.

En VIA respaldamos la posición de los países que han decidido no seguir ignorando esta realidad y exigimos que más naciones se sumen a este llamado. Porque en Venezuela no hay un gobierno legítimo, sino un sistema criminal que mantiene secuestrado a todo un país.



Septiembre, 2025

vianyc.org